
Reakce na vyjádření Rady města Velké Pavlovice k záměru slučování škol, publikovanému na 

webu města dne 3. října 2024. 

 

Záměr zřizovatele sloučit naše gymnázium se základní školou nás nepříjemně překvapil. 

Tvoříme sice jeden komplex budov, ale pracujeme jako samostatné subjekty.  

 

Gymnázium Velké Pavlovice vzniklo v roce 1996 se záměrem poskytnout stejně dostupné 

středoškolské vzdělání, jaké mají děti ve městech i dětem z menších obcí v našem okolí. 

Usilovnou, trpělivou a cílevědomou prací vedení školy a všech zaměstnanců školy, po dobu 

uplynulých dvaceti osmi let, se nám podařilo naplnit oba studijní obory a ustálit počet žáků na 

stávající počet. Škola se za tuto dobu stala plně konkurence schopnou ke školám ve městech a 

v některých ohledech ji dokonce převyšuje. Jsme menší školou, ale právě v tom spočívá naše 

výhoda. Aktivně podporujeme utváření dobrých vzájemných vztahů mezi učiteli a žáky i žáky 

navzájem, což má pozitivní dopad na všestranný osobnostní rozvoj žáků a klima školy. Jde 

nám o klidné a bezpečné prostředí, které se lépe udržuje při současném počtu žáků. Pedagog 

má více prostoru pro individuální přístup k žákům a současně se lépe eliminují negativní 

vlivy, kterých v poslední době přibývá, např. šikanu dokážeme včas podchytit již v zárodku. 

Jsme a chceme zůstat školou rodinného typu a na tomto formátu nám velmi záleží.  

 

Na počátku roku 2023 škola prošla institucionálním hodnocením ze strany ČŠI, která 

nezávisle hodnotí práci školy za šestileté období. Mimo jiné zde v přítomnosti starosty města 

ČŠI kladně hodnotila právě vytváření dobrých vzájemných vztahů a klima školy. Písemné 

zpracování tohoto hodnocení je dostupné na https://csicr.cz/cz/Registr-inspekcnich-

zprav?d=12199 

 

Se záměrem zřizovatele proto bez předložení jak ekonomické, tak výchovně vzdělávací 

analýzy nesouhlasíme, neboť to považujeme za krok nevratný, který může ohrozit kvalitu 

gymnaziálního vzdělávání a v konečném důsledku může vést k poklesu zájmu o vzdělávání na 

gymnáziu a jeho postupném zániku.  

 

Naše stanovisko vychází také z toho, že poskytujeme zcela odlišný stupeň vzdělání  

a přednostně připravujeme žáky ke studiu na vysokou školu, rovněž pracujeme s odlišnou 

věkovou strukturou a mentalitou žáků a v neposlední řadě se výrazně odlišujeme  

ve vzdělávacích programech. 
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